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Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving van woensdag 17 december 
2003 
 

Aanwezig zijn: 

Dhr. M. van Daalen, (voorzitter), mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. E.H. Soudain (PvdA),  

Mw. M.J.F.P. Ruhe (PvdA), mw. J.S. Binnerts-de Jonge (VVD), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD),  

mw. K.J.H. Hasper-Wolters, dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), mw. F.T. Joosse (ChristenUnie), mw. F. Laamraoui-

Amsiti (GroenLinks), dhr. J.I. Crebas (D66), dhr. N. Demirbilek (SP), dhr. R. de Wit(SGP), dhr.L.J.J. Caniels 

(commissiegriffier), mw. L.J. Fer (griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS: mw L.M. Bouwmeester-den Broeder (gedeputeerde), dhr. J.M. Bos (gedeputeerde) 

Namens het ambtelijke apparaat: dhr. R. Hartogh Heijs v.d. Lier (dir.SPP), mw. K. IJjssel (SPV), mw. C. 

Leech (SPV), mw. D. Weener-v.d. Zande (SPV), dhr. H. Sander (SPV) 

 

Afwezig zijn: 

Dhr. L.H.M. Lammers (LPF) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 15.30 uur en heet iedereen welkom.  

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

3. Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving d.d. 19 november 2003 

Het verslag wordt conform vastgesteld. 

 

4. Mededelingen voorzitter/statengriffie 

- Bericht van verhindering ontvangen van de heer L.H.M. Lammers (LPF-fractie) 

- Na afloop van de reguliere vergadering is een besloten deel ingelast over het accountantsrapport met 

betrekking tot rapport Bureau Jeugdzorg. 

- Ten aanzien van agendapunt vaststellen beleidsregel hoger onderwijs en beleidsregel stimuleringhoger  

- onderwijs” het volgende: Deze beleidsregel wordt na vaststelling door de commissie eerst gepubliceerd 

in de regionale bladen voor eventuele reacties (termijn circa 1 maand). Daarna wordt het stuk opnieuw 

voorgelegd aan GS en vervolgens pas aan PS aangeboden (vooralsnog gepland op 11 maart 2004). Dit 

stuk gaat dus niet, na behandeling, direct door naar PS van januari 2004. 

- Kerstpakketten kunnen vanaf hedenmiddag afgehaald worden in de “leeskamer”.  De voorzitter merkt op 

dat GS de kerstpakketten aan PS hebben aangeboden. Hij ziet dit als een vriendelijk gebaar van GS aan 

PS. 

- De kast waarin vertrouwelijke stukken ter inzage worden gelegd, is verplaatst van de leeskamer naar 

kamer 2.004 (secretariaat statengriffie). 

- Omroep Flevoland nodigt de commissie uit om de nieuwe studio te bezoeken. De commissie neemt de 

uitnodiging aan. 

- De heer Caniëls dankt commissie leden voor het bloemetje dat hij in verband met zijn ziekte van de 

leden heeft mogen ontvangen. 
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5.1. Portefeuillehouder L.M. Bouwmeester-den Broeder 

a. Mededelingen 

Gedeputeerde Bouwmeester meldt de stand van zaken rond het bibliotheekbureau. De gemeente Almere 

heeft aangegeven niet te zullen participeren in dit project. Zij zullen in goede samenwerking met het bureau 

verder gaan. De subsidiegelden zullen uitsluitend aan het bibliotheekbureau verstrekt worden. 

 

5.1.b.1. Statenvoorstel: Investering De Verbeelding voor Rijkskunstenplan 2005-2008 

De VVD geeft aan dat zij op dit moment geen standpunt wenst in te nemen over dit voorstel. De reden 

daarvoor is dat dit voorstel op 18 december a.s. wordt behandeld in de gemeenteraad van Zeewolde. De 

gemeenteraad moet de gelegenheid krijgen om onbelast haar mening te kunnen vormen. Wellicht kan dit 

onderwerp van de agenda worden gehaald en op een nader te bepalen tijdstip aan de orde komen.  

De PvdA-fractie is het eens met de VVD-fractie en maakt daarom voorbehoud. 

De ChristenUnie-fractie is het eens met vorige sprekers. Zij tekent bezwaar aan tegen het feit dat de 

middelen zullen worden ontrokken aan de post bestemmingsreserve ontwikkelingsprojecten.  

De CDA-fractie wil eveneens over het stuk praten na behandeling in de raad van Zeewolde. 

De D66-fractie maakt een voorbehoud. 

De SGP-fractie is het eens met de VVD fractie en wil het statenvoorstel in januari 2004 behandelen. Wel 

deelt zij de mening van de ChristenUnie fractie omtrent de dekking. Het komt de fractie voor als zijnde een 

gekunstelde dekking. 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dit onderwerp op de agenda gezet te hebben omdat zij in de 

veronderstelling verkeerde dat behandeling in de raad van Zeewolde al plaats zou hebben gevonden. 

Bespreking in de Raad was gepland in november 2003. Ten aanzien van de dekking uit 

ontwikkelingsprojecten, geeft de gedeputeerde aan dat het een project betreft dat kan uitgroeien tot iets 

groots. Vandaar de ondersteuning met middelen uit de post ontwikkelingsprojecten. 

In tweede termijn merkt de VVD-fractie op dat bij behandeling van dit voorstel in PS van januari 2004 er 

mogelijk gedetailleerde vragen aan de orde kunnen komen die in feite niet in een statenvergadering thuis 

horen.  Daarom dringt de fractie er op aan een eventuele extra commissie vergadering te plannen over het 

voorstel. Gelet op de termijn van indiening aanvraag wordt na een discussie besloten om een extra 

vergadering in januari 2004 over dit onderwerp te organiseren. Het voorstel moet dan wel al behandeld zijn 

in de gemeenteraad van Zeewolde. 

 

5.1.b.2.  4
e
 Wijziging van de begroting 2004 van de provincie Flevoland 

Geen opmerkingen. 

 

Bespreekstukken:  

5.2.c.1.  Regionale omroep Flevoland 

Op verzoek van de PvdA-fractie geeft gedeputeerde Bouwmeester een nadere toelichting. Vervolgens stemt 

de PvdA-fractie in met het voorstel maar vraagt zich af of er voor 2004 wel voldoende budget is. De 

voorzitter merkt overigens op dat stukken vóór aanvang van de vergadering gelezen dienen te worden. 

Indien na lezing nog onduidelijkheden bestaan dan kunnen er nog vóór aanvang van de vergadering, nadere 

inlichtingen ingewonnen worden. 

Ook de CDA-fractie stelt dezelfde vraag als de PvdA fractie. Zij stemt in met het voorstel. De SGP-fractie 

stemt tegen. Zij is van mening dat de relatie provincie – omroep Flevoland een onafhankelijke moet zijn. 

De D66-fractie merkt op dat ook in andere regio’s heel veel gelden in de regionale omroep worden gestopt. 

Zij vraagt aan GS en PS om de kosten beheersbaar te houden en voortdurend na te gaan of deze passen  in 

de voorgestelde kaders.   

De VVD-fractie wacht het antwoord op de vraag van de PvdA-fractie af. De GroenLinks-fractie is het eens 

met de D66 fractie. 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat de begroting nog moet worden aangepast. Zij geeft aan dat er 

oog is voor kostenbeheersing en haalt het voorbeeld van Zuid-Holland aan. 

De VVD-fractie wil weten wanneer er een “nieuwe” directeur komt. Gedeputeerde Bouwmeester antwoordt 

dat er vandaag gesprekken gaande zijn met enkele kandidaten. 

 

 

5.2.  Portefeuillehouder J.M. Bos  

a. Mededelingen 

Gedeputeerde Bos deelt mede dat hij naar aanleiding van de motie Jeugdzorg een gesprek gehad heeft met 

het Ministerie van VWS. De uitkomst van dit gesprek is uitermate droevig. Hij deelt hieromtrent een 

informerende notitie aan de leden uit. De gedeputeerde geeft deroept  fracties in overweging deze informatie 

te betrekken bij de eventuele eigen politieke contacten. 

 

5.2.b.1. Vaststellen uitgangspuntennotitie hoger onderwijs en beleidsregel stimulering hoger onderwijs 

De voorzitter wijst de leden van de vergadering er nogmaals op dat dit voorstel niet in PS van januari 2004 

behandeld zal worden. 
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De ChristenUnie-fractie  vreest dat met de uitspraak “complete opleidingen” geen kans wordt geboden aan 

nieuwe opleidingen en zij heeft daar moeite mee. 

De VVD-fractie merkt op dat zowel het doel van deze beleidsregel als de motivatie en de rollen van de 

provincie, helder zijn geformuleerd en zij het daarmee eens zijn. Er komen echter tegenstellingen in voor. 

Met name bij “rollen van de provincie”. Is het de bedoeling dat de provincie bij haar rol als makelaar en 

schepper van randvoorwaarde de beleidsregel financieel ondersteunt en uitvoert? De fractie pleit ook voor 

een rol op planologisch gebied. Waarbij de bereikbaarheid een belangrijke rol moet spelen. 

De fractie vraagt vindt de  4
e
 prioriteit erg abstract omschreven. Waarom worden de topopleidingen niet 

benoemd. Op sommige onderdelen is de beleidsregel niet helder en transparant genoeg, daarom stelt de 

fractie voor deze te verbeteren.  

De PvdA-fractie stelt voor de term “complete opleidingen” strak te definiëren. Zij vindt de rollen van de 

provincie ambitieus en vraagt zich af hoe deze praktisch zullen worden ingevuld. Ook wil de fractie weten 

wat de criteria zijn voor het in aanmerking komen voor een bijdrage uit Europese fondsen.  

De CDA-fractie is blij met het initiatief. Zij is van mening dat hoger onderwijs met het oog op aansluiting 

technologie en arbeidsvraag, gestimuleerd moet worden. Zij merkt op dat Dronten en Lelystad veel 

kennisinstituten hebben en dat in de beleidsregel daaraan niet wordt gerefereerd. Wel wordt opgemerkt dat 

ontwikkelingen elders in de provincie geen bedreiging voor Almere mogen vormen. De fractie is van mening 

dat het andersom ook niet mag voorkomen. De fractie hoopt dat de beleidsregel met succes mag worden 

uitgevoerd. 

De SGP-fractie vraagt zich af hoe de stimulerende rol van de provincie wordt ingezet bij nevenvestigingen. 

Zij stelt vast dat “complete opleidingen”  haaks staat op hetgeen is vermeld bij het 5e
e
 bolletje bij punt 4 van 

de beleidsregel. Hoe kun je het vestigen van nevenvestigingen uitsluiten? 

De D66-fractie stelt vast dat ambities en middelen een effectieve rol spelen. Zij merkt op dat verscheidene 

instellingen hun diensten versnipperd aanbieden en zij vraagt zich af of daar geen zekere afstemming hoort 

te zijn. Bij de specifieke beoordelingscriteria mist de fractie de link met innovatieprojecten. Zij stelt voor deze 

toe te voegen bij onderdeel 5.Ten aanzien van de rollen van de provincie vraagt de D66 fractie zich af in 

hoeverre er met de andere gemeentes een gemeenschappelijke visie bestaat. 

De fractie vindt het stichten van een revolving fund een uitstekend idee en is daar voorstander van.  

De SP-fractie is blij met het initiatief. Zij vraagt aandacht voor de sociale infrastructuur in Almere vooral de 

woningbouwsituatie voor studenten. Ook de GroenLinks-fractie is blij met het initiatief. 

Gedeputeerde Bos beantwoordt de vragen. Hij geeft aan dat de beleidsregel qua formulering hier en daar 

dient te worden aangepast. De provincie heeft naar aanleiding van enige initiatieven gemeend een 

beleidsregel op te stellen. Met als doel een degelijke fundering te leggen en te komen tot een 

gestructureerde vorm van hoger onderwijs in Flevoland. 

- Hij zegt toe tot een heldere formulering te zullen overgaan waar betreft complete opleidingen.  

- Ook zal naar de formulering bij het 5
e
 bolletje onder “Algemene beoordeling van projecten”, worden 

gekeken.  

- De reden waarom voor complete opleidingen is gekozen is om te voorkomen dat opleidingsinstituten 

zichzelf versterken door bijvoorbeeld een startopleiding in Flevoland aan te bieden die vervolgd moet 

worden in Gelderland.  

- De provincie levert ook een planologische bijdrage en zal rekening houden met omgevingsfactoren. 

Waar nodig zal maatwerk geleverd worden maar op het ogenblik kan dit niet getoetst worden. 

-  De rollen van de provincie zijn ambitieus omdat de provincie streeft naar een goede 

onderwijsinfrastructuur en daarmee wordt tevens beoogd te voorkomen dat de Flevolandse jongeren 

buiten de provincie moeten gaan studeren. 

- Er zal altijd bezien worden of aanvragen in aanmerking komen voor een bijdrage uit Europese fondsen. 

Zodra er concrete initiatieven zijn zal een voorstel aan PS worden gedaan.  

- Hij geeft aan dat het belang van de arbeidsvraag en de kenniscentra in Lelystad en Dronten niet 

onbelangrijk zijn. 

- Het is niet uitgesloten dat bestaande instituten nevenvestigingen in Flevoland plaatsen. Het is niet per se 

de bedoeling dat er een aparte Hogeschool Flevoland ontstaat. 

- Er zijn diverse initiatieven. Vorig jaar is een heao-opleiding door gebrek aan aanmelding niet van de 

grond gekomen. In de komende tijd zullen gesprekken gevoerd worden met overheid en bedrijfsleven.  

- In Lelystad ligt een voorstel van hogeschool Windesheim om in september 2004 te starten met een 

opleiding bedrijfskunde en gezondheidszorg. De toestemming van het ministerie voor een 

nevenvestiging in Lelystad is belangrijk.  

- Lelystad en Almere stemmen goed op elkaar af. Almere wenst innovatieve opleidingen en Lelystad kiest 

voor een stukje degelijkheid. 

In tweede termijn wil de D66- fractie weten of afspraken over visies zijn gemaakt; vraagt de CDA-fractie 

aandacht voor de gestegen werkloosheid en hoopt dat het onderwijsveld aansluit op de arbeidsmarkt en 

vraagt de VVD-fractie zich af of de beleidsregel juridisch is getoetst. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat de beleidsregel juridisch getoetst is; dat de arbeidsmarkt en 

opleidingsbehoeften indicatoren zijn voor opleidingsinstituten. En dat de voorkeur van Almere voor 

innovatieve opleidingen niet specifiek is gebaseerd op een visie.  
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De voorzitter stelt voor dit statenvoorstel als volgt te behandelen. De gedeputeerde verwerkt zijn toezegging 

in het voorstel. Dat wil zeggen dat hij nagaat hoe zaken duidelijker geformuleerd kunnen worden. Vervolgens 

wordt de beleidsregel voor inspraak ter inzage gelegd. De eventuele opmerkingen naar aanleiding van de 

inspraak worden verwerkt in het voorstel waarna commissiebehandeling volgt in februari of maart 2004, 

gevolgd door een statenbehandeling in maart 2004. 

 

5.2.d. Vragenronde 

CDA-fractie: merkt op dat het rond de uitreiking van de vrijwilligersprijs erg stil is geweest. 

ChristenUnie-fractie: het lid mevrouw Joosse heeft als voorzitter van de jury  uitreiking vrijwilligersprijs 

gefungeerd. Zij geeft aan dat afspraken rondom publiciteit en aankleding niet zijn nagekomen. Het is daarom 

nuttig om de volgende keer naar de procedure te kijken en goede regels op te stellen. 

Gedeputeerde Bos neemt dit mee naar het evaluatiemoment. 

 

6. Uit de commissie Stap 3b procesgang Sportnota 

De voorzitter geeft aan dat de huiswerk opdrachten van sommige fracties vrij laat ontvangen zijn.  

De CDA-fractie staat achter de inzet breedte sport maar wenst het accent te verschuiven naar kwetsbare 

groepen omdat sport gezien wordt als een middel om sociale cohesie in de samenleving te bevorderen. 

Vooral vanuit de provincie moet gekeken worden naar de overalltaak en Sportservice Flevoland is een 

belangrijke schakel in dit geheel. 

Zij merkt op dat in de sportnota zelf een aantal zaken zit waar goed naar gekeken moet worden. Aan de 

subsidievertrekking moeten bijvoorbeeld goede criteria ten grondslag liggen. Dit moet geen kwestie van 

willekeur zijn. In de nieuwe nota moet ook duidelijk worden aangegeven dat instellingen in alle gemeenten 

zonodig van subsidie kunnen profiteren. Aan Sportservice Flevoland de taak om de doelgroepen te helpen 

bij het aanvragen van subsidie of hulp bij andere hulpvragen.  

De VVD-fractie is het niet eens met de CDA-fractie dat naar willekeur gehandeld wordt bij het verstrekken 

van subsidie. Zij maakt dan ook bezwaar tegen de wijze waarop dit in de beleidsregel is opgenomen. De 

fractie is het eens met de taak van Sport service Flevoland als overkoepelende sportorganisatie. Zij 

waarschuwt de fracties ervoor om op de stoel van gemeentes te gaan zitten. 

De ChristenUnie-fractie is van mening dat de provincie zich verre van het sportbeleid moet houden. De 

gemeenten moeten alle vrijheid krijgen om sportbeleid te ontwikkelen. Zij ziet nauwelijks een provinciale 

taak.  

De D66-fractie is van mening dat de provincie binnenin haar financiëele kaders moet blijven. Zij is 

voorstander van een sober vernieuwd sportbeleid. Zij informeert naar de rapportage van het project uit 

Almere. Wellicht kunnen die gegevens gebruikt worden als uitgangspunt bij dit vernieuwde sportbeleid.  

De PvdA-fractie is het eens met de VVD fractie; de provincie moeten niet op de stoel van de gemeenten 

gaan zitten. Wel moeten zij bewerkstelligen en bevorderen dat wiSportservice Flevoland bepaalde 

doelstellingen uitvoert op het gebied van breedte- en topsport.  

De GroenLinks-fractie is van mening dat de provincie een actieve rol moet spelen in het sportgebeuren. De 

organisatie Sportservice Flevoland kan hierin een belangrijke taak vervullen. De actieve rol van de provincie 

moet hierin bestaan dat zij bevordert dat de verschillende doelgroepen (vrouwen, gehandicapten, 

allochtonen, ouderen) gestimuleerd worden om aan en/of meer aan sport te doen. Dit kan leiden tot 

integratie en preventie van criminaliteit.  

De D66-fractie is het niet eens met de GroenLinks-fractie dat de provincie zo’n actieve rol moet gaan 

vervullen. 

De SP-fractie is van mening dat de provincie ervoor zorg moet dragen dat de verschillende gemeentelijke 

initiatieven bekend worden bij andere gemeenten. Ook is het belangrijk aandacht te hebben voor de 

sportzorgen van het kabinet. Schoolzwemmen is bijvoorbeeld niet alleen een gemeentelijke taak maar een 

landelijkemoe. 

De SGP-fractie is van mening dat sportzaken geen kerntaak van de provincie is. Zij heeft dan ook geen 

behoefte aan een sportnota. 

De voorzitter meldt weinig discussie gehoord te hebben. Elke fractie heeft haar mening geuit maar de vraag 

is hoe verder met de sportnota?. Hij stelt voor aandacht te besteden aan de twee uitersten.  

De VVD-fractie is van mening dat het element sport geen hoofdtaak is maar dat deze wel gestimuleerd moet 

worden. Sport is een doel waarmee je wat meer kunt bereiken. Zij noemt de sportevenementen die 

bekendheid geven aan een gebied. 

De D66-fractie is van mening dat alle fracties zich moeten scharen achter het besluit van de meerderheid.  

De CDA-fractie kiest voor een actief sportbeleid vanuit de provincie. Zij is van mening dat sport de aandacht 

van de provincie moet hebben maar dat criteria’s duidelijk geformuleerd moeten worden. Organisatorische 

zaken moeten aan gemeenten worden overgelaten maar voor een aantal zaken moet de provincie middelen 

beschikbaar stellen zoals internationale sportmanifestaties en ook richting geven aan sociale cohesie en 

kwestbare groepen. 

De voorzitter stelt voor verder te gaan met het proces. Het vervolg is op 28 januari 2004. Voorgesteld is om 

te praten met veld. Aan de Griffie wordt gevraagd aantal stellingen voor te bereiden en deze met het veld 

door te spreken. Hij vraagt de leden toestemming te geven aan het ambtelijk apparaat zodat zij de 

uitnodigingen doen uitgaan aan de betrokken sportinstellingen. De commissie gaat hiermee akkoord. 
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7. Rondvraag 

Gedeputeerde Bos vraagt toestemming aan de commissie om voor hen een informatieve bijeenkomst te 

organiseren inzake de jeugdzorg aanbod en subsidies. De commissie gaat akkoord hiermee.  

 

8. Sluitng 

De voorzitter dankt een ieder en sluit de vergadering om 17.16 uur. 

 

 

Lijst van toezeggingen 

Commissie Samenleving 

 

NR Datum cie. Onderwerp/toezegging Door Afdoen per 

1 17-12-2003 Vervolg procesgang Sportnota: werkconferentie 

 

Griffie 28 jan 2004 

2 17-12-2003 Werkbezoek aan Omroep Flevoland 

 

Griffie Nntb 

3 17-12-2003 Plannen extra cie. vergadering ivm.De Verbeelding Griffie Vóór of op   

8-01-04 

 

 

Vastgesteld te Lelystad, d.d………………………………………..2004  

 

De voorzitter      de commissiegriffier 

 

 

 

 

 

 

________________________    __________________________ 


